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Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QWORUM

Na  podstawie  art.  19  ust.1  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  roku 
o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Kazimierz Lechocki.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził  qworum  do  podejmowania 
prawomocnych uchwał.

Powitał radnych,  sołtysów oraz gości:
 Pana Romana Kozubka – Wice Starostę Świdwińskiego
 Pana  Waldemara  Trzcińskiego  –  Komendanta  Powiatowego  Policji 
w Świdwinie
 Pana Piotra  Fortunę – Administratora  Agencji  Nieruchomości  Rolnych 
w Świdwinie
 Panią Halinę Czajkowską – Sekretarza Gminy
 Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy
 Pana  Ryszarda  Miedzika  –  Prezesa  Gminnego  Zakładu  Gospodarki 
Komunalnej – radnego Rady Powiatu
 Panią  Edytę  Jaroszewską  Nowak  –  Gospodarstwo  Ekologiczne  w 
Kluczkowie
 Panią Krystynę Miodowską – Kierownika Referatu Rolnego UG

Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z ostatniej sesji wyłożony był 
do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono. 

Radni w głosowaniu jawnym protokół przyjęli jednogłośnie

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD
Przewodniczący  Rady  Pan  Kazimierz  Lechocki przedstawił  propozycję 
porządku obrad, który był podany w zaproszeniach na Sesję. 



Na prośbę Pani Edyty Jaroszewskiej Nowak Pan Przewodniczący wnioskował 
o zmianę  porządku obrad, którą radni przyjęli jednogłośnie, a przedstawia się 
następująco:

1. Otwarcie i stwierdzenie qworum
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji
3. Przyjęcie porządku obrad
4. Interpelacje radnych
5. Sprawozdanie  Przewodniczących Komisji  Rady Gminy z  prac w okresie 

między sesjami
6. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał i pracy w okresie między 

sesjami
7. Sytuacja w rolnictwie na terenie gminy

- Sprawozdanie Kierownika Rejonowego Ośrodka Doradztwa Rolniczego
- Sprawozdanie Kierownika Referatu Rolnego UG
- Genetyczna Modyfikacja Organizmów (zagrożenia i korzyści)

8. Wybory uzupełniające do Komisji Rewizyjnej Rady Gminy
9. „Czas dla Samorządów”

10. D y s k u s j a
11. Podjęcie uchwał
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania
13. Wolne wnioski
14. Z a k o ń c z e n i e

Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH

Radny Pan Andrzej Żubert korzystając z obecności Pana Starosty zwrócił się 
z pytaniem, co będzie w tym roku z magazynami skupującymi zboże w Redle. 
Z  posiadanych  informacji  wynika,  że  magazyny  zostaną  zlikwidowane. 
W imieniu „małych” rolników zwraca się z prośbą, aby magazyny utrzymać. 
„Dużemu”  rolnikowi  nie  sprawi  problemu  ostawienie  zboża  do  odległego 
Stoisławia.  

Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Pan  Krzysztof  Kaszuba 
poinformował,  że  Klępczewo  „dorobiło  się”  podpalacza.  Pożary,  które  mają 
miejsce są częste i  o dużych rozmiarach.  Prosi o pomoc w zidentyfikowaniu 
tegoż podpalacza i wyeliminowanie go ze środowiska. 

Drugim problemem, który poruszył Pan Kaszuba, to ilość czynnych jednostek 
Zawodowej  Straży  Pożarnej.  Zdaniem  Pana  Przewodniczącego  na  50  tys. 
mieszkańców w powiecie  powinny funkcjonować dwa wozy bojowe z  pełną 
obsadą. 
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Ad.5. SPRAWOZDANIE  PRZEWODNICZĄCYCH  KOMISJI  RADY 
GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI

Pani Halina Cybul – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Komisja w okresie 
między sesjami dokonała kontroli:

 przestrzegania  Regulaminu  porządku  i  czystości  oraz  podpisywania 
umów                z firmami wywożącymi w 2008 roku (Protokół z kontroli w 
aktach Komisji)

 wspólnie z Komisją Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych 
dokonano kontroli w zakresie restrukturyzacji Gminnego Zespołu Oświaty, 
Kultury i  Sportu oraz funkcjonowania świetlic  na terenie gminy.  Komisja 
stwierdziła,  że przedstawiona dokumentacja  (przez osoby odpowiedzialne) 
była nie wystarczająca, niekompletna i nie zadawalająca. Zobowiązano byłą 
Główną Księgową oraz Kierownika GZOKiS do sporządzenia szczegółowej 
dokumentacji,  po  czym  Komisje  ponownie  przeanalizują  temat  kontroli. 
(Protokół z przeprowadzonej kontroli w aktach Komisji). 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Kazimierz  Lechocki stwierdził,  że 
niedopuszczalny jest fakt, aby Komisja Rewizyjna nie mogła dokonać kontroli 
z  uwagi  na  brak  dokumentów.   Należy  ustalić  winnego  i  wyciągnąć 
konsekwencje. 

Pani Daniela Bodnar – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, 
Sportu i  Etyki  Radnych – Komisja  w okresie  międzysesyjnym odbyła  jedno 
spotkanie. Omawiane były następujące zagadnienia:

 dowóz  dzieci  niepełnosprawnych  do  szkoły.  Członkowie  Komisji 
pozytywnie  zaopiniowali  propozycję  złożenia  wniosku  na  zakup  BUSA, 
który rozwiązałby problem dowozu dzieci niepełnosprawnych do szkoły,

 rozpatrzono i  przedyskutowano projekt  uchwały  w sprawie określenia 
zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin  zajęć  nauczycielom  którym  powierzono  stanowiska  kierownicze 
w  szkołach  oraz  tygodniowego   obowiązkowego  wymiaru  zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych pedagogom szkolnym,

 radni  zapoznali  się  z  planami  wakacyjnymi  dla  dzieci  i  młodzieży 
i młodzieży naszej gminy w zakresie: działalności świetlic, oraz programami 
„Pożyteczne wakacje” i „Wymarzone wakacje””.
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Pan  Antoni  Giluk –  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju 
Gospodarczego,  Handlu,  Usług,  Bezrobocia  i  Opieki  Społecznej.  Komisja 
dokonała  podziału  środków  z  funduszy  alkoholowych  oraz  uaktualniła 
Regulamin ogródków działkowych

Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Leśnictwa,  Ochrony  Środowiska, 
Bezpieczeństwa  i  Przestrzegania  Prawa –  Pan Ryszard Pawlonka. Komisja 
odbyła  jedno  posiedzenie  na  temat  bezpieczeństwa  publicznego  na  terenie 
gminy, w szczególności działalności Ochotniczych Straży Pożarnych. Ponadto 
uaktualniono  regulamin  konkursu  na  „Najpiękniejszą  zagrodę  wiejską”, 
„Najpiękniejszy budynek wielorodzinny z obejściem”,  „Najładniejszy budynek 
z ogrodem przydomowym” na terenie gminy Świdwin w 2009 roku. 

Ad.6. SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY Z WYKONANIA UCHWAŁ I 
PRACY W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI

Sprawozdanie z działalności Urzędu w okresie między sesjami złożył Wójt Pan 
Zdzisław Pawelec. 
W okresie między sesjami działalność Urzędu koncentrowała się na: 

- dyrektorzy szkół przygotowali  plany organizacyjne szkół  na rok szkolny 
2009/2010.  Po  konsultacji  z  Kuratorium  zostały  one  zatwierdzone 
i podpisane,

- trwa ogłaszanie i rozliczanie grantów w konkursach w ramach Programu 
Integracji  Społecznej  z  komponentu  Poakcesyjnego  Programu  Wsparcia 
Obszarów Wiejskich  (realizacja  programu  w latach  2008-2010  –  środki 
przeznaczone są na realizowanie usług społecznych dla grup: osoby starsze, 
dzieci  i  młodzież,  rodziny.  Granty  te  dotyczyły  programów  na  okres 
wakacji. 

- w dniu 1 czerwca 2009 roku  podpisany został akt notarialny na sprzedaż 
nieruchomości w Rusinowie  Nieruchomość sprzedano za kwotę 6.900 zł. 
brutto

- przygotowano i  złożony zostanie  wniosek do Urzędu Marszałkowskiego 
w  ramach  działania  „Podstawowe  usługi  dla  gospodarki  i  ludności 
wiejskiej” z PROW na budowę wodociągu w Świdwinku i Przymiarkach 
oraz  budowę  kanalizacji  w  Lipcach,  Łąkowie  i  Krosinie  na  kwotę 
5.664.729,57 zł. (koszty całkowite)

- odbyły  się  spotkania  ze  świetlicowymi  i  bibliotekarkami  na  temat 
funkcjonowania w okresie wakacji od 6 lipca 2009 roku

- dopięto ze Spółkami Wodnymi i Nadleśnictwem Świdwin sprawę remontu 
przepustu  w  Rusinowie.  Prace  trwają  i  mają  się  zakończyć  do  końca 
czerwca
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- Urząd wykonywał wszystkie prace i zadania bieżące
- miesiąc  czerwiec,  to  miesiąc,  kiedy  kończy  się  rok  szkolny.  Pan  Wójt 

uczestniczył w trzech uroczystościach podsumowujących zakończenie roku 
w Zespołach Szkół: Lekowo, Oparzno i Bierzwnica. Złożył podziękowania 
dyrektorom, gronu pedagogicznemu za wysiłek włożony w przekazywanie 
wiedzy  i  jak  zawsze  życzył  w imieniu  Rady  Gminy  i  swoim własnym 
bezpiecznych i wspaniałych wakacji. 

- z obserwacji nowo wybudowanej hali sportowej w Lekowie dostrzegliśmy 
zbyt duże ugięcia podłogi. Te uwagi zostały zgłoszone wykonawcy oraz do 
nadzoru. W kilku miejscach dokonano odkryć i stwierdzono występowanie 
wody między folią uszczelniającą a podłogą, co spowodowało zbyt szybkie 
zmurszenie desek.  Wykonawca został  zobowiązany do pełnej obserwacji 
i znalezienia przecieku wody. W celu ustalenia ostatecznej decyzji co do 
usunięcia usterki ustalono spotkanie z wykonawcą na dzień 6 lipca 2009 
roku

- przyjmowane są wnioski na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. 
Na  dzień  dzisiejszy  wpłynęło  dziewięć  wniosków.  Pierwszy  termin 
składania wniosków mija 30 czerwca, następny termin to 30 sierpnia 2009 
roku

- sporządzony  będzie  wniosek  do  PFRON  o  busa  w  celu  przewozu 
niepełnosprawnych do szkoły. 

Ad.7. SYTUACJA W ROLNICTWIE NA TERENIE GMINY
- SPRAWOZDANIE  KIEROWNIKA  REJONOWEGO 

OŚRODKA DORADZTWA ROLNICZEGO
- SPRAWOZDANIE  KIEROWNIKA  REFERATU  ROLNEGO 

UG
- GENETYCZNA  MODYFIKACJA  ORGANIZMÓW 

(ZAGROŻENIA I KORZYŚCI)

GENETYCZNA  MODYFIKACJA  ORGANIZMÓW  (ZAGROŻENIA 
I KORZYŚCI)

Na temat genetycznej modyfikacji organizmów (GMO) wypowiedziała się Pani 
Edyta  Jaroszewska  Nowak.  Obszerny  materiał  znajduje  się  w  zbiorze 
protokołów  Komisji  Rolnictwa,  Leśnictwa,  Ochrony  Środowiska, 
Bezpieczeństwa  i  Przestrzegania  Prawa  z  dnia  29  kwietnia  2009  roku  oraz 
w formie elektronicznej jako załącznik do protokołu. 

SPRAWOZDANIE KIEROWNIKA REFERATU ROLNEGO UG

Pani Krystyna Miodowska – Kierownik Referatu Rolnego Urzędu Gminy
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Gmina  Wiejska  Świdwin  obejmuje  obszar  24.735  ha  i  podstawową  funkcją 
gospodarczą gminy jest rolnictwo.

Użytki rolne zajmują powierzchnię 15.972 ha tj. 64,6 %

w tym: 

 grunty orne 13.403 ha tj. w stosunku do ogólnej powierzchni -54,18 %
 sady 40 ha tj. -0,16%
 łąki 1.309 ha tj.-5,29 %
 pastwiska 830 ha tj. -3,36%
 grunty rolne zabudowane -312 ha tj. 1,26%
 grunty pod stawami – 10 ha tj. 0,04 %
 grunty pod rowami – 68 ha tj. 0,27% 
 lasy i grunty zadrzewione zajmują pow. 7.092ha tj. 28,67%

Pozostałe grunty 1671 ha tj. 6,75 % 

Na  terenie  Gminy  gospodaruje  752  rolników  indywidualnych- oraz  do  1  ha 
gruntów -582 gospodarstwa.

Średnia wielkość gospodarstwa w województwie zachodniopomorskim 

 w roku 2006 wynosiła - 28,37 ha przy średniej krajowej - 9,57 ha, 
 w roku 2007 wynosiła 29,18 ha przy średniej krajowej - 9,91 ha. 
 w roku 2008 wynosiła -29,68 ha przy średniej krajowej-10,02ha 

Na terenie Gminy Wiejskiej Świdwin prowadzą działalność niżej wymienione 
Spółki z o.o. oraz przedsiębiorstwa :

  „ ŁĄK ROL” Spółka z o.o. w Łąkowie 781 ha - użytków rol - 726ha
 -„ SMAGRO” Spółka z o.o. w Smardzku 1.198 ha - użytków rol-1.117ha
  „ POL FARM” Spółka z o.o. w Krosinie 2.834 ha - użytków rol- 2.702 ha
 „ FERMAPOL” Spółka z o. o w Smardzku 146 ha – użytków rol.- 97ha
  „ ROL HANSEN” Spółka z o.o. w Rycerzewku 367 ha – użytków rol-330ha
 „ PHILOCULTURA” Spółka z o.o. w Lekowie 79 ha- użytków rol- 79ha
 Spółka z o.o. Ząbrowo z siedzibą w Świdwinie 26 ha -użytków rolnych 9ha
 Gospodarstwo „B”Spółka z o.o. w Szczecinie
 Ferma Bierzwnica 501ha -użytków rolnych -486ha
  POLARICA POLAND w Niemierzynie 8 ha -użytków rolnych zero.
  SAS AGROPOL Spółka z o.o. z siedzibą w Białym Zdroju -Grunty Lipce 
6,5 ha  4,30 h
  „AGRO SMART” Spółka w Rzęcinie 93 ha „ „ 90ha Grunty w Sławie. 
 „CARBO” Holding Sp. z o.o. z siedzibą 5 ha „ „ 1 ha w Zielonej Górze po” 
Melbut” Miłobrzegi
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Gmina posiada 365 ha gruntów komunalnych w tym: 6,32 ha gruntów w 
użytkowaniu wieczystym tj w:

 Bełtnie – 0,2001 ha 
 Rusinowie - 0,5814 ha 
 Rogalinie - 0,1600 ha
 Kluczkowie - 0,07 ha
 Lekowie -0,054ha 
 Smardzku -0,08 ha
 Przybysławiu 0,0615 ha 
 Łąkowie -0,0252 ha   
 1,2322 ha 

Pozostała powierzchnia w ilości 5,0878 ha w użytkowaniu wieczystym po Gminnej 
Spółdzielni „SCH” na ulicy Spółdzielczej w Świdwinie 

Zawartych  jest  38  umów  dzierżawy  na  grunty  komunalne  :  są  to  umowy  na 
deputaty nauczycielskie i działki pod uprawy warzywno-kwiatowe przy budynkach 
w których mieszkają najemcy. 

Na terenie Gminy jest  39 obiektów komunalnych w skład których wchodzi:  57 
lokale  mieszkalne,  5  czynnych  szkół  w  których  jest  5  lokali  mieszkalnych 
zajmowanych przez najemców, 15 ośrodków kultury, 6 strażnic.  Gmina posiada 
budynki które znajdują się na terenie miasta Świdwina to jest  Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej, Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej.

W roku 2009 z mienia komunalnego zostało sprzedanych :

 działka nr 83/1 w obrębie Przybysław o pow. 0,2355 ha (za cenę 
21.500zł)
 budynek w Świdwinie (po GZOKiS ) (za cene 235.500 zł)
 działka w obrębie Rusinowo o pow. 0,3500 ha ( za cenę 6.900 zł) ]

Obecnie do sprzedaży wykazanych jest z gruntów komunalnych (ogłoszony II 
-gi przetarg na dzień 25.06.2009 r). 2 działki w miejscowości Smardzko pod 
budowę garaży  ,  w Goli  Dolnej  działka  wśród  pól  o  pow.  0,31  ha,  działka 
w Bierzwnicy o pow. 0,1392 ha. 

Mimo ogłaszanych 3-ch przetargów na dzierżawę nie została wydzierżawiona 
działka w Rusinowie (tzw wodopój gminny) działka nr 74 o pow. 0,38 ha. 

Chciałabym poinformować Wysoką Radę że w miesiącu marcu br. przyjęto 212- 
wniosków na zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 
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od producentów rolnych, którzy posiadają grunty na terenie Gminy Wiejskiej 
Świdwin, decyzje zostały wydane w miesiącu kwietniu. Pozytywnych decyzji 
wydano dla 212 producentów rolnych.

Na złożone do Wojewody Zachodniopomorskiego zapotrzebowanie na kwotę 
528.671,33  złotych , otrzymaliśmy ww kwotę i producenci rolni otrzymali do 
końca  maja  br.  zwrot  podatku  akcyzowego  zawartego  w  cenie  oleju 
napędowego . Chociaż pieniądze w bieżącym roku wpłynęły na konto gminy 
z opóźnieniem bowiem dopiero 27 maja br.

Korzystając z okazji pragnę przypomnieć, że drugi termin składania wniosków o 
zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego jest w okresie 
od 1 do 30 września za zakupione paliwo udokumentowane fakturami WAT od 
1 marca do końca sierpnia br. 

Jest  możliwość  wysłania  dzieci  rolników  na  wypoczynek  kolonię  do 
miejscowości Stare Juchy w terminie od 18 lipca do 31 lipca i do Dźwirzyna 
w okresie od 02 sierpnia do 15 sierpnia br. 

Koszt wyjazdu dzieci 350 złotych. Kolonie te organizowane są przez Związek 
Zawodowy  Centrum  Narodowe  Młodych  Rolników.  O  takiej  możliwości 
wyjazdu dzieci na wypoczynek nasi sołtysi zostali powiadomieni telefonicznie 
a niektórzy z sołtysów za pomocą e-mail. 

Bieżący  rok  jest  dość  sprzyjający  dla  rolnictwa,  po  okresie  30  dni 
bezdeszczowych na przełomie kwietnia i maja, aktualnie nie brakuje opadów ale 
wręcz utrudniają sprawne przeprowadzenie sianokosów. 

Z prowadzonych badań GUS wynika ,że rolnicy indywidualni na terenie gminy 
uprawiają  8.182  ha  gruntów  ornych.  W  strukturze  zasiewów  zboża  zajmują 
powierzchnię 6.380 ha tj.82%, rośnie w ostatnich latach powierzchnia uprawy 
rzepaku w br. wynosi 580 ha tj. 7,1 % , bez zmian niski jest udział ziemniaków- 
480 ha tj. 5,9 % . Plony ziemiopłodów zapowiadają się jak dotychczas dobrze 
i będą na dobrym poziomie o ile nadal będą sprzyjające warunki wzrostu roślin 
oraz ich zbioru.

Przy gospodarce wolnorynkowej gmina jako organ samorządowy ma niewielki 
wpływ na poziom produkcji rolnej. 

Do współpracy z gospodarstwami rolnymi powołane zostały instytucje takie jak 
ODR,  AR  i  MR,  ARR  i  myślę,  że  przedstawiciele  tych  instytucji  bardziej 
szczegółowo poinformują o bieżącej sytuacji w rolnictwie w zakresie swojego 
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działania.  Nie  wszyscy  rolnicy  posiadają  internet  dlatego  ,  bardzo  często 
oczekują  informacji  o  dopłatach  materiału  siewnego  od  ANR,  Na  bieżąco 
z sołtysami współpracuje ANR dotyczących sprzedaży gruntów – niekiedy jest 
prośba  aby  do  wykazów  o  ogłoszonym  przetargu  została  dołączona  mapka 
z zaznaczonymi gruntami. 

AR  i  MR  poprosiła  aby  na  stronie  internetowej  w  Biuletynie  Informacji 
Publicznej  Urzędu  były  również  zamieszczane  informacje  o  aktualnych 
naborach wniosków jest to informacja bardzo potrzebna jednak na terenie naszej 
gminy nie mają internetu wszyscy jej mieszkańcy. 

SPRAWOZDANIE  KIEROWNIKA  REJONOWEGO  OŚRODKA 
DORADZTWA ROLNICZEGO

Sprawozdanie złożył radny – pracownik Rejonowego Ośrodka Doradztwa 
Rolniczego Pan Mieczysław Kozicki.

I. Zestawienie przeprowadzonych szkoleń w okresie jesienno-
zimowym

Temat szkolenia ilość 
uczestników

zasięg 
szkolenia

Programy rolnośrodowiskowe dla polskiego rolnictwa 14 Gmina 
Świdwin

Ubezpieczenie upraw rolniczych 37 powiat 
Świdwin

Nowe technologie w uprawie rzepaku 37 powiat 
Świdwin

Nowoczesne technologie w produkcji roślinnej  39 powiat 
Świdwin

Zapobieganie ,kontrola i zwalczanie chorób zakaźnych  39 powiat 
Świdwin

Minimalne wymogi wzajemnej zgodności dla 
gospodarstw rolnych 

16 Gmina 
Świdwin

Obowiązkowe ubezpieczenia rolnicze 16 Gmina 
Świdwin

PROW na lata 2007-2013 123 powiat 
Świdwin

Płatności bezpośrednie i ONW 21 Gmina 
Świdwin

Stosowanie środków ochrony roślin przy użyciu 
210 powiat 

Świdwin
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opryskiwaczy - 7 kursów

RAZEM 552  

W okresie jesienno-zimowym zorganizowano 33 szkolenia, 
w tym:
* 12 powiatowych , w których uczestniczyło 485 osób.
* w szkoleniach na terenie gminy Świdwin uczestniczyło 67 rolników. 

Rolnicy  podnoszą  swoje  kwalifikacje  poprzez  liczne  szkolenia  oraz  lekturę 
miesięczników: „Magazyn Rolniczy” w ilości 150 szt. na powiat, w tym 40 szt. 
na  gminę  Świdwin  oraz  "Wiadomości  Rolnicze",  który  bezpłatnie  dostarcza 
współpracująca  z  TZD Świdwin Izba  Rolnicza,  w ilości  250 szt.  na  powiat, 
w tym 70 szt. na gminę Świdwin.

W  miesiącu  lipcu  tradycyjnie  odbędzie  się  spotkanie  przedżniwne, 
organizowane przez Starostwo Powiatowe, TZD Świdwin oraz Powiatową Radę 
Izby Rolniczej, na którym rolnicy mają możliwość uzyskania aktualnych ofert 
skupu zbóż i rzepaku. (planowany termin 17.07.2009 r. )

II.  Działania PROW 2007 – 2013.

Udzielono pomocy w zakresie wypełniania planów i wniosków:
1.Wnioski  o płatności bezpośrednie, uzupełniające i  z tytułu ONW - 450 szt.
2. Modernizacja gospodarstw rolnych - 10 szt.
3. Programy rolnośrodowiskowe

• plan działalności rolnośrodowiskowej - 22 szt.
• zmiany do planu rolno środowiskowego – 4szt
• plan nawozowy – 3 szt
• wniosek o przyznanie płatności -  141 szt.

4. Różnicowanie w kierunku działalności nierolniczej - 2 szt.
5. Ułatwienie startu młodym rolnikom - 1 szt.
6. Tworzenie i rozwój mikroprzedsiębiorstw -  3 szt.
7.  Wnioski  o  dopłatę  z  tytułu  zużytego   do  siewu  lub  sadzenia  materiału 
siewnego - 15 szt.
8. Korzystanie z usług doradczych przez rolników i posiadaczy lasów - 83 szt.
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III.  Szacowanie strat w uprawach rolnych Gmina Świdwin –  susza 2008 
rok

Szacowanie strat w uprawach rolnych z tytułu wspierania klęski suszy:
• 203 gospodarstwa na powierzchni 10 971,21 ha, 
• wielkość strat oszacowano w przedziale od 30 – 100%.
• Wyliczona wielkość strat w nakładach wyniosła -  15 870 000  zł .
• kredyt klęskowy – obrotowy wyraziło chęć ubiegania się 113 rolników.

Szacowania  start  dokonały  Komisje  Gminne  powołane  prze  Wojewodę 
Zachodniopomorskiego. W skład komisji weszli przedstawiciele TZD Świdwin, 
UG  Świdwin,  Starostwa  Powiatowego  w  Świdwinie  oraz  przedstawiciele 
Powiatowej Rady Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej.

IV. Wyjazdy seminaryjne

• W roku 2008 rolnicy z gminy Świdwin, dzięki życzliwości Wójta, brali 
udział w targach rolnych wystawa sprzętu rolniczego Agro Show 2008 
w Bednarach k. Poznania.

• W dniu  09.06.2009  r.  odbyły  się  manewry  polowe w Krzemlinie  pod 
Pyrzycami.   Wyjazd  został   zorganizowany  przez  TZD  w  Koszalinie 
i  TZD  w  Świdwinie.  Z  powiatu  świdwińskiego  wzięło  w  nim  udział 
18 rolników, z czego 6 z gminy Świdwin.

• W  dniu  25.06.2009  r.  firma  SW  Seed  zaprosiła  rolników  z  naszego 
powiatu  na  pola  doświadczalne  z  odmianami  rzepaku,  pszenicy, 
pszenżyta  i  jęczmienia  ozimego.  Imprezę  zorganizowano  wzorem  lat 
ubiegłych                  w Smardzku. TZD Świdwin zaprosił 32 rolników z 
powiatu , w tym                12 z gminy Świdwin

• Dnia 11-13.09.2009 r. odbędą się XXII Barzkowickie Targi Rolne AGRO 
POMERANIA.  Zaplanowano  wyjazdy  z  rolnikami   z  powiatu 
świdwińskiego.

V.  Konkursy

• „Bezpieczne  Gospodarstwo  Rolne”  –  w  2008  r.  wytypowano 
1 gospodarstwo, z czego wyróżnienie otrzymało 1 gospodarstwo
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• „Bezpieczne  Gospodarstwo  Rolne”  -  w  2009  r.  wytypowano 
1 gospodarstwo

• „Agroliga”  -  w  2008  r.  Mistrz  Wojewódzki  -laureat   Pan  Paweł 
Paciorek - Świdwinek

• „Agroliga” - w 2009 r. wytypowano 1 gospodarstwo 
• „Zielone Lato” - 2009 r. wytypowano 1 gospodarstwo

VI.   Na  bieżąco  prowadzono  działalność  doradczą  wg  zapotrzebowania 
mieszkańców gminy Świdwin.

VII.  Na terenie działania TZD Świdwin obserwuje się duże zainteresowanie 
rozwojem:

• agroturystyki 
     Usługi agroturystyczne obecnie świadczy 9 gospodarstw, z czego na 

terenie gminy Świdwin 2 gospodarstwa.
• ekologii 
     Wiele gospodarstw jest zainteresowanych produkcją ekologiczną

VIII. Na  terenie  powiatu  świdwińskiego  prowadzona  jest  pełna 
rachunkowość  rolnicza  Polski  FADN  -  28  gospodarstw,  gmina 
Świdwin 9 gospodarstw.  Celem działania jest  dostarczanie  danych 
rachunkowych  z  reprezentatywnej  próby  gospodarstw  rolnych,  dla 
potrzeb kształtowania polityki rolnej Unii Europejskiej.

Ad.8. WYBORY  UZUPEŁNIAJĄCE  DO  KOMISJI  REWIZYJNEJ 
RADY GMINY

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Kazimierz  Lechocki poprosił  radnych 
o zgłoszenie kandydatów na członka Komisji Rewizyjnej.
Podano kandydaturę Pana Mieczysława Kozickiego. Pan Kozicki wyraził zgodę 
na pracę w Komisji Rewizyjnej. 

Do Komisji Skrutacyjnej powołano: Panią Halinę Cybul, Pana Otto Leske oraz 
Pana Antoniego Giluka.  Radni wyrazili zgodę na udział w pracy Komisji. Na 
przewodniczącą  Komisji  wybrano  Panią  Halinę  Cybul.  Komisja  sporządziła 
karty do głosowania, rozdała radnym i poinstruowała o sposobie głosowania. Po 

12



głosowaniu  Komisja  zebrała  karty  do  urny,  po  czym je  wyjęto,  przeliczono 
głosy  i  sporządzono  protokół.  Przewodnicząca  Komisji  Pani  Halina  Cybul 
odczytała wyniki głosowania – w wyborach uzupełniających członkiem Komisji 
Rewizyjnej  został  Pan  Mieczysław  Kozicki. Na  15  radnych,  za  wyborem 
głosowało 14 radnych. Protokół Komisji stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.9. „CZAS DLA SAMORZĄDÓW”

Sołtys Lekowa Pani Maria Świątczak poruszyła dwie sprawy: 

 szkód wyrządzanych przez zwierzynę leśną
 wymiany  worków  na  śmieci.  Proponuje,  aby  worki  wymieniała  firma 
odbierająca śmieci

Pan  Władysław  Lachiewicz –  sołtys  Rogalina  zwrócił  się  z  prośbą 
o oznakowanie bezpiecznego przejścia przez jezdnię dla dzieci ze świetlicy do 
boiska. 

Sołtys  Rusinowa  Pan  Adam  Bieńczak poinformował,  że  przepusty  są  już 
w trakcie remontu, przy okazji poprosił o rozważenie możliwości zrobienia 20-
30 mb drogi.

Pan Bieńczak zwrócił  się również z prośbą,  aby przy tworzeniu budżetu na 
2010 rok Wysoka Rada zaplanowała środki na odkrzaczanie dróg. 

Ad.10. D Y S K U S J A

Sołtys Cieszyna  Pan Edward Skibiński podzielił się refleksją – Polska wieś 
ubożeje – pamięta czasy, że w sołectwie rolnicy mieli około 500 ha ziemi, 80 
krów, konie, owce. W tej chwili oprócz kilku kurek nie ma nic. Ludzie nie mają 
też pracy. Zadaje pytanie, co będzie dalej?

Ad.11. PODJĘCIE UCHWAŁ

Sekretarz  Gminy  Pani  Halina  Czajkowska przedstawiła  pięć  projektów 
uchwał, które radni podjęli w formie:

- uchwały Nr XXIII/168/2009 - dotycząca uchylenia uchwały w sprawie określenia 
kompetencji  dla  Zarządu  Gminy  i  Wójta  Gminy 
w zakresie realizacji  zadań należących do organu 
prowadzącego Szkoły z dnia 20 grudnia 2000 roku
(uchwałę podjęto jednogłośnie)
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- uchwały Nr XXIII/169/2009 - w  sprawie  uchylenia  uchwały  nr  XIX/146/2009 
Rady Gminy Świdwin z dnia 12 lutego 2009 roku
(13  radnych  głosowało  za  podjęciem  uchwały, 
2 radnych wstrzymało się od głosu)

- uchwały Nr XXIII/170/2009 - w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr XXIII/171/2009 - w  sprawie  określenia  zasad  i  rozmiaru  obniżek 
tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin 
zajęć  nauczycielom,  którym  powierzono 
stanowiska  kierownicze  w  szkołach  oraz 
tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  zajęć 
dydaktycznych,  wychowawczych  i  opiekuńczych 
pedagoga szkolnego
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr XXIII/172/2009 - w  sprawie  nabycia  działki  nr  115 
o  powierzchni  0,4100  ha  KW  40288  w  obrębie 
0023 Cieszyno
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

Skarbnik Gminy  Pani Renata Kamińska przedstawiła  trzy  projekty uchwał, 
które radni podjęli w formie:

- uchwała Nr XXIII/166/2009 - w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 
2009 rok
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwała Nr XXIII/167/2009 - w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie 
funduszu sołeckiego
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwała Nr XXIII/173/2009 - w  sprawie  dokonania  zmian  w  uchwale 
XVIII/137/2008  z  dnia  29  grudnia  2008  roku 
w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2009
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

Sekretarz  Gminy Pani  Halina  Czajkowska  odczytała  propozycję  Deklaracji 
popierającej  inicjatywy  społeczne  w  sprawie  ustanowienia  stref  wolnych  od 
GMO.

Na podstawie art. 7 ust. 1 pkt. 5) ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 
samorządzie gminnym (tj. Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz.1591 ze zm.) Rada 
Gminy Świdwin w trosce o ochronę zdrowia i życia mieszkańców Gminy 
Świdwin popiera : 

§ 1. Inicjatywy społeczne w sprawie ustanowienia stref wolnych od GMO. 
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§ 2. Deklaracja w w/w sprawie zostanie przekazana do Starosty Powiatu 
Świdwińskiego, Wójtów Gmin : Sławoborze, Brzeżno, Rąbino, Burmistrzów 
Miasta : Świdwin, Połczyn Zdrój i Koalicji Polska Wolna od GMO.

§ 3. Deklaracja wchodzi w życie z dniem podjęcia.

W głosowaniu jawnym radni Deklarację przyjęli jednogłośnie

Ad.12. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA

Na interpelację  Pana  Andrzeja  Żuberta  w sprawie  skupu  zbóż  odpowiedział 
Starosta  Pan Roman Kozubek. Magazyny w Redle są nierentowne. Kierując 
się  rachunkiem  ekonomicznym  zostały  wystawione  do  sprzedaży.  Stoisław 
ogłosił  przetarg,  który  nie  odbył  się  ze  względu  na  brak  zainteresowania. 
Ogłoszono  drugi  przetarg  z  obniżoną  ceną.  Jeżeli  będzie  zainteresowanie  ze 
strony rolników odstawą zboża Pan Starosta oferuje spotkanie z Panią Burmistrz 
Połczyna Zdroju oraz Dyrektorem Badowerem. 

Komendant  Powiatowy  Policji  Pan  Waldemar  Trzciński wypowiedział  się 
w  sprawie  pożarów  na  terenie  Klępczewa.  Policja  prowadzi  intensywne 
działania w ujęciu sprawcy i pozytywne zakończenie całej sprawy.

Wójt Gminy Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział na interpelacje i zapytania:

 Pana  Krzysztofa  Kaszuby  w  sprawie  obsady  jednostek  bojowych 
Państwowej Straży Pożarnych. Zgodnie z ustawą powiat liczący poniżej 50 
tys. mieszkańców posiada dwu osobową obsadę. Na koniec2008 roku nasz 
powiat  liczył  48.571  mieszkańców.  Występuje  poważne  zagrożenie,  że 
powiat świdwiński może nie mieć Państwowej Straży Pożarnej, tylko OSP,
 Pani Marii Świątczak w sprawie wymiany worków na śmieci.  Zgodnie 
z  wcześniejszymi  ustaleniami  sołtysi  rozdadzą  worki  dwa  razy,  później 
będzie to zadaniem firm wywożących. W przypadku braku worków na danej 
miejscowości należy zgłosić się do gminy,
 Pana  Władysława  Lachiewicza  w  sprawie  przejścia  dla  pieszych  ze 
świetlicy do boiska. We wskazanym miejscu nie ma chodnika, w związku z 
czym                   w grę wchodzi tylko ogrodzenie,
 Pana Adama Bieńczaka – przepusty są robione,  drogę zrobimy. Temat 
odkrzaczania  dróg  jest  do  przedyskutowania.  Pan  Wójt  proponuje,  aby 
sołtysi do tych prac kierowali pracowników skierowanych wyrokiem Sądu 

 Ad.13 WOLNE WNIOSKI

Pani Maria Świątczak sołtys Lekowa zwróciła się z pytaniem czyją własnością 
jest jezioro. We wsi jest kilku wędkarzy zainteresowanych dzierżawą. 
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Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Kazimierz  Lechocki  zwrócił  się  z  prośbą 
o rozpropagowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Ad.13. Z A K O Ń C Z E N I E

Kończąc  obrady  XXIII/2009  Sesji  Rady  Gminy  Przewodniczący  Rady  Pan 
Kazimierz Lechocki podziękował za uczestnictwo. 

Protokołowała                                                      Przewodniczący 
                                                                                 Rady Gminy
Wiesława Żmudzińska
                                                                    mgr Kazimierz LECHOCKI

Obrady Sesji nagrane na płytę stanowią załącznik do protokołu.
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